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МОДЕРНИЗАЦИЮ 
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Жиынды ашқан «ҚТЖ» ҰК» АҚ  Бас инженері-тех-
никалық саясат департаментінің директоры 
Рамазан Садырқұлов өндірістік саладағы ең 
маңызды мәселе еңбек қауіпсіздігін талқылай-
тын бүгінгі семинарда жауапты мамандардың 
жауапкершілігін арттыруға баса мән берілетінін 
атап өтті.

– Біз еңбек қауіпсіздігі және еңбекті қорғау 
саласындағы жұмыстың тиімділігін арттыруға 
назар аударып отырмыз. Әдетте еңбек қауіпсізді-
гінің талаптарын түсіндіретін жиындарға бас 
инженерлерді шақыртсақ, олар еңбекті қорғау 
ісіне жауапты жетекші инженерлер немесе 
инспекторларды бірге ала келеді. Әрі қарай жұ-
мыс барысында барлық жауапкершілік соларға 
жүктеліп жатады. Еңбек қауіпсіздігі мәселесіне 
ең бірінші бас инженерлер жауапты. Сондықтан 
алдымен жаңа ереже-талапты солар түсініп, 
оны өндірісте қалай жүзеге асырылатынын 
қадағалауы керек, – деді Рамазан Болатбекұлы.

Жамбыл бөлімшелік көліктегі санитарлық- 
эпидемиологиялық бақылау басқармасының 
санитарлық-эпидемиологиялық бақылау және 
қадағалау бөлімінің басшысы Сәуле Қожанбекова 
өндірісте кездесетін кәсіби аурулар және оның 
алдын алу шаралары туралы баяндама жасады. 
Баяндамашы өз сөзінде өндірістік сырқаттардың 
эпидемиологиялық салдарын түсіндірді.

Ал Еңбек және халықты әлеуметтік қорғау 
министрлігінің «Еңбекті қорғау жөніндегі                   
республикалық ғылыми-зерттеу институты» 
Жамбыл облыстық филиалының бас сарапшысы 
Айғайша Қадырбекова қолданыстағы заң талап-
тарын тарқатып айтты. Бас сарапшы баса көңіл 
бөлген мәселелер – заңға енгізілген өзгерістер мен 
жүргізілетін аттестацияның басты қағидалары. 

Семинарға қатысушылар тарапынан бас са-
рапшыға өндірісте кездесетін оқыс жағдайларға 
байланысты еңбекті қорғаудың талаптары 
бойынша көптеген сұрақтар қойылды. Маман 
заң шеңберінде қарастырылатын ереже мен 
міндеттемелерге сүйене отырып, түйткілді 
мәселелерді шешуге болатынын түсіндірді.

(Жалғасы 2-бетте)

ЕҢБЕК  ҚАУІПСІЗДІГІ – ЕҢ  МАҢЫЗДЫ  МӘСЕЛЕ

Ардақ ҮСЕЙІНОВА,
Жамбыл

«ҚТЖ-Жүк тасымалы» ЖШС – Жамбыл жүк тасымалы филиалы «Еңбек кодексі: 
Жұмысшының мүддесі үшін» атты республикалық семинар ұйымдастырды. Тараз 
қаласында өткен семинарға барлық өңірден келген вагон пайдалану деполарының 
бас инженерлері мен еңбекті қорғау саласына жауапты мамандар қатысты.

Конференция

Ұлықбек ҚОЖАБАЕВ,
Арыс белгі беру және байланыс 

дистанциясының желілік аппарат 
механигі:

БҰРЫНҒЫ АППАРАТТАР 
МЕН ЖЕЛІЛЕРДІ ҚАЗІРГІ 
ҚОЛДАНЫСТАҒЫ ЗАМА-
НАУИ ЖАБДЫҚТАРМЕН  
САЛЫСТЫРУҒА МҮЛДЕМ 
КЕЛМЕЙДІ. СЕБЕБІ, UTP-
ЖЕЛІСІНІҢ БІРЕУІНІҢ ӨЗІ 
БІРНЕШЕ БАЙЛАНЫС ТҮРІН 
ҚАМТАМАСЫЗ ЕТЕДІ. ЯҒНИ 
ТАЛШЫҚТЫ-ОПТИКАЛЫҚ 
БҰЛ ЖЕЛІ ДЫБЫСТЫҚ НЕ-
МЕСЕ БЕЙНЕБАЙЛАНЫСҚА 
ШЫҚҚАН БІРНЕШЕ АБО-
НЕМЕНТТІ БІР МЕЗЕТТЕ 
ЖОҒАРЫ САПАДА БАЙЛА-
НЫСТЫРА АЛАДЫ 

3 ТЫС.

ТЫС.

Об этом сообщалось на расши-
ренном совещании руководства АО 
«НК «ҚТЖ» и АО «Пассажирские пе-
ревозки» с туристическими опера-
торами и владельцами баз отдыха 
по организации летних перевозок 
в направлении озера Алаколь.  

– Железнодорожный транспорт 
играет ключевую роль в развитии 
туризма в стране. Мы ежегодно 
отмечаем увеличение спроса 
на железнодорожные билеты в 
направлении Алаколя. В летний 
сезон количество доступных мест в 
поездах до этого озера увеличится 
по сравнению с прошлым годом 
на 16 тысяч – до 270 тысяч, – от-

метил председатель правления 
АО «Пассажирские перевозки» 
Жанибек Тайжанов.

Поезда в направлении озе-
ра Алаколь будут курсировать 
по 12 маршрутам: из Астаны,                           
Алматы, Восточно-Казахстан-
ской и Абайской областей. А 
также впервые в этом году за-
пустят поезд из Кызылорды.  По 

НА  ПОЕЗДЕ  ДО  КУРОРТА
Более четырех миллионов пассажиров планирует перевезти в ку-
рортные зоны предстоящим летом АО «Пассажирские перевозки».

Мероприятие собрало 
более 100 представителей 
56 ведущих эксплуати-
рующих организаций и 
обслуживающих железно-
дорожную технику компа-
ний из Казахстана, России, 
Азербайджана и Грузии. 
Организатором выступило 
ТОО «Қамқор Локомотив» 
(входит в состав ТОО «Ка-
захстанские транспортные 
технологии») при под-
держке СРО Ассоциации 
«Промжелдортранс» и 
«ЛокоТех-Промсервис».

Участники конференции 
обсудили современные 
подходы к эффективному 
обслуживанию локомо-
тивного парка, высокий 
спрос на сервисные ком-
петенции в их странах, 
возможности локализации 
технологий в регионах 
спроса и выразили готов-
ность к трансграничному 
сотрудничеству и коорди-
нации в сфере обслужи-
вания различных видов 
подвижного состава. 

Особое внимание также 

уделено вопросам член-
ства в профессиональных 
ассоциациях и цифровой 
трансформации.

 – Работая на протяжен-
ных железнодорожных 
полигонах «простран-
ства 1520», эксплуатанты 
нередко сталкиваются с 
ситуацией, когда эконо-
мически, логистически и 
технологически выгоднее 
производить ремонт и 
обслуживание техники 
в соседней стране, – про-
комментировал гене-
ральный директор ТОО 
«Казахстанские транс-
портные технологии» 
Кирилл Торопов. – Наша 
задача – максимальным 
числом участников рынка 
договориться о таких ус-
ловиях, при которых это 

было бы взаимовыгодно 
и в общих интересах от-
расли.

Выступая на пленарном 
заседании, директор де-
партамента организации 
ремонта локомотивов 
ТОО «КТЖ – Грузовые 
перевозки» Елдос Ток-
бергенов проинформи-
ровал, что в 2024 году 
компанией планируется 
приобретение 145 единиц 
локомотивов, в том числе                                                  
30 единиц электровозов 
серии KZ8A, 57 тепловозов 
серии ТЭ33АС, 36 тепло-
возов серии 2ТЭ25КМ и  
18 маневровых тепловозов 
серии ТЭМ11А. Заключен 
также договор на постав-
ку 100 магистральных и 
100 маневровых тепло-
возов производства CRRC 

ПРЯМОЙ  ДИАЛОГ 
Современные подходы к эффективному обслу-
живанию локомотивного парка, локализацию 
технологий в регионах спроса и перспективы 
межстрановой промышленной кооперации об-
судили на первой международной конференции 
«Промышленный железнодорожный транспорт: 
сотрудничество без границ» в Астане. 

Латвияға іссапар барысында                         
Қазақстанның Көлік министрі Марат 
Қарабаев латвиялық әріптесі Каспарс 
Бришкенспен кездесіп, тараптар 
екі елдің көлік саласының қазіргі 
жағдайы мен даму перспективалары 
туралы пікір алмасып, Транскаспий 
халықаралық көлік бағытын дамыту 
туралы Меморандумға қол қойды.

«Бүгінгі таңда Қазақстан мен Латвия 
көлік-транзиттік ынтымақтастықты бел-
сенді дамытып жатыр. Ынтымақтастықтың 
маңызды аспектілерінің бірі – көлік 
мәселелері бойынша тұрақты негіз-
де жұмыс істейтін бірлескен жұмыс 
тобының құрылуы», – деп атап өтті 
министрлік басшысы.

Министрдің айтуынша, бүгінде                       
Транскаспий халықаралық көлік бағда-
рының  рөлі ерекше. Өткен жылдың 
қорытындысы бойынша жүктерді тасы-
малдау көлемінің екі есе артуы – осының 
айқын дәлелі. Қазақстан мен Латвия 
арасындағы екіжақты тауар айналымы 
көлемі 2023 жылы 356,4 млн АҚШ дол-
ларға жетіп, 63%-ға өскен. 2024 жылдың 
бірінші тоқсанында екі ел арасындағы 
тауар айналымы өткен жылдың сәйкес 
кезеңімен салыстырғанда 27%-ға ұлғай-
ып, – 98,5 млн АҚШ долларды құраған.   

«Транскаспий халықаралық көлік 
бағытының әлеуетін арттыру мақсатында 
инфрақұрылымды және терминалдық 
қуаттарды жақсарту, порт қуаттарын 
кеңейту, жылжымалы құрамды ұлғайту, 
әкімшілік кедергілерді жою  және тасымал-
даушылар үшін қолайлы жағдайлар жасау 
бойынша жұмыстар жүргізіліп жатыр. 
Бұл 2025 жылға қарай халықаралық көлік 
бағытының өткізу қабілетін жылына 10 
млн тоннаға дейін ұлғайтуға мүмкіндік 
береді», – деген салалық министрліктің 
басшысы латвиялық инвесторларды 
инфрақұрылымдық жобаларды бірлесіп 
іске асыруға шақырды.

Ұлан ОРАЗ

ЛАТВИЯМЕН 
ЫНТЫМАҚТАСТЫҚ 
НЫҒАЯДЫ

2024 жылдың қаңтар-сәуір айы-
ның қорытындысы бойынша ҚТЖ 
желісінде жүктерді тасымалдау                                    
81,5 млн тоннаны құрады. Экспортқа 
27 млн тоннасы жөнелтілді. Ел ішінде 
тасымалдау 3,7%-ға, 54,4 млн тоннаға 
дейін өсті.

Төрт айда 33,6 млн тонна тас көмір 
тасымалданды. Оның ішінде қазақстан-
дық тұтынушыларға жеткізілгені – 25,5 
млн тонна. Ал экспортқа 8,1 млн тон-
на қатты отын жөнелтілді. Теміржол 
көлігімен 3 млн тоннадан астам астық 
тасымалданды, оның 2,3 млн тоннасы 
экспортқа бағытталды. 2024 жылғы 
қаңтар-сәуірде мұнай жүктерін та-
сымалдау 2023 жылғы көрсеткішке 
қарағанда 1,6%-ға, 6,2 млн тоннаға 
дейін, қара металдар 6,4%-ға, 1,4 млн 
тоннаға дейін, темір рудасы мен марга-
нец 11%-ға, 6,8 млн тоннаға дейін, түсті 
кен мен күкірт шикізаты 15,7%-ға, 7,8 
млн тоннаға дейін ұлғайды. Сондай-ақ 
мұнай жүктерінің экспорты 15%-ға, 
1,9 млн тоннаға дейін, қара металдар 
4%-ға немесе 1 млн тоннаға дейін, 
химиялық тыңайтқыштар 59%-ға, 
460 мың тоннаға дейін, темір кені мен 
марганец 10,9%-ға, 3,7 млн тоннаға 
дейін, құрылыс жүктері 22,8%-ға,                                  
119 мың тоннаға дейін өсті.

Нұрбек БЕКЕН

81,5  МЛН 
ТОННАНЫ
ҚҰРАДЫ

10 маршрутам будут следовать 
составы АО «Пассажирские пере-
возки», по двум – поезда частных 
перевозчиков.  Национальный 
перевозчик свои составы пре-
имущественно сформирует из 
вагонов, оборудованных системой 
кондиционирования воздуха. 
Поезда в направлении Алаколя 
будут останавливаться на попу-
лярных для туристов станциях 
– Жаланашколь, Акши и Бесколь, 
где созданы все необходимые 
условия для комфортного и безо-
пасного пребывания пассажиров: 
увеличены перроны, отремонти-

рованы залы ожидания и кассы. 
В настоящее время националь-

ный перевозчик ведет активную 
подготовку подвижного состава к 
летним перевозкам. Проводятся 
мероприятия по расконсервации 
систем вентиляции и конди-
ционирования воздуха, замене 
воздушных фильтров, промывке 
и дезинфекции системы водо-
снабжения, осмотр и проверка 
электрооборудования вагонов, 
обеспечивается покраска тамбуров, 
титанов, труб систем отопления и 
других частей, а также наружная 
обмывка кузовов вагонов.

Любовь РОВБА,
Астана

Роман ЛЮБИМОВ,
Астана

Марат ШАКЕНОВ, 
директор департамента безопасности движения

АО «НК «Қазақстан темір жолы»

ЛОКОМОТИВЫ ҚТЖ ПРОДОЛЖАЮТ ОБОРУДОВАТЬ ВИДЕОРЕГИСТРАТОРАМИ НАРУЖНОГО И ВНУТРЕННЕГО НАБЛЮДЕНИЯ ДЛЯ 
ФИКСАЦИИ ЭКСТРЕННЫХ ТОРМОЖЕНИЙ, НЕГРАФИКОВЫХ СТОЯНОК И НЕСЧАСТНЫХ СЛУЧАЕВ. В ДАННЫЙ МОМЕНТ СИСТЕМА 
ВИДЕОНАБЛЮДЕНИЯ ФУНКЦИОНИРУЕТ НА 347 ЛОКОМОТИВАХ. ОНА ПОЗВОЛЯЕТ КОНТРОЛИРОВАТЬ РАБОТУ МАШИНИСТОВ, 
ПРОИЗВОДИТЬ ФИКСАЦИЮ ЭКСТРЕННЫХ ТОРМОЖЕНИЙ И НАЕЗДОВ И УСТАНАВЛИВАТЬ ПРИЧИНЫ ИХ СОВЕРШЕНИЯ.

КНР, в течение этого года 
ожидается поставка двух 
магистральных и двух 
маневровых тепловозов. 
В 2023 году исключены 
из инвентарного парка 
111 единиц локомоти-
вов, в том числе 12 еди-
ниц электровозов ВЛ80,                                                            
89 тепловозов и 10 манев-
ровых тепловозов.   

–  Основными подряд-
ными организациями 
по сервисному и техни-
ческому обслуживанию 
локомотивов ТОО «КТЖ 
– Грузовые перевозки» 
являются ТОО «Қамқор 
Локомотив», ТОО «ЭКЗ 
– Сервис» и компания 
Wabtec, – сообщил Елдос 
Токбергенов. – Предъяв-
ляемые нами требования 
– это готовность локомо-
тивов на сервисном обслу-
живании не менее 95%, 
постоянное улучшение 
качества ремонта за счет 
установки новых запасных 
частей и комплектующих, 
модернизации ремонтных 
предприятий и квалифи-
цированных специалистов 
по ремонту локомотивов. 

Он добавил, что встречи 
в таком формате – от-
личная возможность для 
собственников тягового 
подвижного состава быть 
в курсе возможностей 
локомотиворемонтных 
предприятий на терри-
тории Казахстана.

В свою очередь гене-
ральный директор ТОО 
«Қамқор Локомотив» Ал-
тай Жуматаев подчеркнул, 
что компания на протяже-

нии долгих лет сохраняет 
высокий уровень услуг по 
ремонту, модернизации 
и сервисному обслужи-
ванию подвижного со-
става и уделяет особое 
внимание развитию 
персонала и внедрению 
новых технологий. 

– Убежден, что прямой 
диалог с партнерами, 
поддержанный и коор-
динируемый отраслевы-
ми ассоциациями, будет 
способствовать выработке 
оптимальных решений. 
Уверен, что наше продук-
тивное сотрудничество 
будет тем самым сотруд-
ничеством без границ, 
– отметил он.

По итогам конференции 
подписан ряд соглашений 
о сотрудничестве, в том 
числе между ОЮЛ «СТК 
«KAZLOGISTICS» и Ассо-
циацией организаций 
промышленного желез-
нодорожного транспорта.

Участники мероприятия 
также посетили филиал 
ТОО «Қамқор Локомо-
тив» – ЛРД Астана, где 
ознакомились с производ-
ственными мощностями 
депо и возможностями 
локализации изготов-
ления локомотивного 
оборудования. Напомним, 
ТОО «Қамқор Локомотив» 
обслуживает электровозы 
серии ВЛ80, ВЛ40, ма-
гистральные тепловозы 
2ТЭ25КМ, маневровые 
тепловозы ТЭМ-2 соб-
ственности ТОО «КТЖ 
– Грузовые перевозки». 

Фото автора 
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ӨНДІРІС
Нұрай СӘРСЕНҒАЛИ,
Астана

ӨНДІРІС

Қуаныш ҚОЖАЕВ,
Семей

    

КАДР САЯСАТЫ

Жуырда комиссия ше-
шімімен Бекжан Жиенбе-
тов станция бастығы болып 
тағайындалды. 1988 жылы 
Атырау облысы Қызылқоға 
ауданы Сағыз станциясында 
дүниеге келген Бекжан Зай-
доллаұлы еңбек жолын 2009 
жылы Ақжайық станциясының 
пойыз қабылдаушысы болып 
бастаған. Әрі қарай сатылап 
өсіп қозғалыс саласының бар-
лық баспалдақтарынан өткен: 
Махамбет станциясында пойыз құрастырушы, станция 
кезекшісі, кейін пойыз диспетчері, Атырау станция-
сының бас инженері лауазымдарын атқарды. Ол өз 
ісін жетік білетін жас мамандар қатарынан саналады. 
2009 жылы М.Тынышпаев атындағы Қазақ көлік 
және коммуникациялар академиясын тасымалдауды 
ұйымдастыру мамандығы бойынша күндізгі бөлімде 
оқып бітірген. «Кәсібі бойынша үздік», «Кәсіподаққа 
25 жыл» төсбелгілерімен марапатталып, 2019-2021 
жылдары ҚТЖ-ның «100 жас есім» қатарына енді. 
Қазақстан темір жолының КТЖ.кz командасында 
өнер көрсетіп, түрлі мәдени-көпшілік, спорттық ша-
ралардың бел ортасында жүрген белсенді жастардың 
бірі. 2014 жылы «Ең үздік жас диспетчер» атағына ие 
болды. Атырау станциясы – ҚТЖ бойынша ең ірі және 
маңызды  станцияның бірі. Бірінші класты учаскелік 
станцияда 6 жолдан тұратын сұрыптау паркі, ұзын-
дығы 1250 метр болатын 10 жол, аз қуаттағы дөңес 
бар. Жүк және қозғалыс цехтары да жұмыс істейді. 
Бүгінгі күні станцияда 110 маман еңбек етеді. 

Сонымен қатар өңірдегі Махамбет станциясына 
Мансұр Кеңесов, Сағыз станциясына Серік Сұлта-
нов станция бастығы болып тағайындалды. Олар 
да  салада біраз жылдан бері еңбек етіп, тәжірибе 
жинақтап үлгерген, болашағынан үміт күттіретін 
жастар қатарынан. 

Суретті түсірген автор

СТАНЦИЯ  ТІЗГІНІ – 
ЖАСТАРДА

Жарты ғасырдан астам тарихы 
бар Атырау станциясына жаңа 
басшы тағайындалды. Станция- 
ны көп жыл басқарған Алтай 
Көбегенов зейнетке шыққан 
соң бұл лауазым екі айдан аса 
уақыт бос тұрған еді. 

Қосұйым МҰҚАШЕВ,
Атырау

Дистанцияның техникалық 
бөлімінің бастығы Нұрлан 
Жүсіпбаев берген мәліметке 
сүйенсек, өндірістік жұмыстар 
кезінде салалас мекемелерге 
тиісті  құрылғылардың жұмыс- 
тан тыс қалуы себепті электр 
күшінің іркілісі бір мәрте тір-
келіпті. Жұмыс кезінде негізгі 
сигнал беру құрылғыларының 
оқыс жабылып, жұмыстан тыс 
қалуы тіркелмеген, вагондарға 
жабысып немесе сүйретіліп келе 
жатқан бөгде заттардың бар-
жоғын тіркейтін УКСПС, КГУ 
құрылғыларының белгі беруі 
болмаған. 

– Белгі беру-байланыс құрылғы-
ларына күнделікті күтім жасала-

ды. Құрылғылар жоспарлы түрде 
жаңартылып отырғанмен, қызметі 
маңызды, көнерген құрылғылар  
ескірген, олар ерекше күтімді 
қажет етеді. Ауық-ауық жөндеуге 
түсетін кейбір  құрылғылардың 
«жасы» жиырма жыл мен қырық 
жыл аралығында. Біздің меха-
никтердің шебер қолдарының 
арқасында олар әлі күнге жұмыс 
жасап келеді, күтімі келіссе әлі де 
қызмет көрсете бермек, – дейді 
техникалық бөлімнің бастығы.

 Айтуынша ЭЦ бағыт шең-
бері, АБ перегоны және 600 
шақырымға жуық аумақтағы 
байланыстың кабельдік желілері 
көптен ауыстырылмағандықтан 
ескінің көзі жәдігерге айналған. 

ҚҰРЫЛҒЫЛАР  КҮТІМІ   СЕНІМДІ  ҚОЛДА
Ағымдағы жылдың басынан бері Қызылорда белгі беру және 
байланыс дистанциясы тарапынан қозғалыс қауіпсіздігінің бұ-
зылуына әкелген апатты оқиғалар орын алған жоқ. Дистанция 
басшысы Аман Кубенов жоспарлы жұмыстар кесте бойынша 
жүргізіліп жатқанын жеткізді.  

Сабырхан СЕЙІЛБЕКҰЛЫ,
Қызылорда

Көктем шыға дистанцияда жұмыс 
қызған, техникалық күтім және 
ағымдық жұмыстар барысында 
телімдерде кешенді жұмыстар 
жүргізген. Мәселен, Қызылорда 
станциясында 76 бағыттамалық 
бұрманың бағыттаушы қорабы 

және 39 бағыттамалық бұрма-
ның СП-6 типті электрожетегі 
ауыстырылған. Осындай жұмыс- 
тар дистанцияның Шорнақ пен                               
Жосалы станциялары аралығында 
да жалғасып жатыр.   

Суретті түсірген автор

Командалық оқу-жаттығуға «ҚТЖ» 
ҰК» АҚ Қалпына келтіру және өрт 
сөндіру пойыздары департаментінің 
басшысы Қанат Исмаилов пен бөлімше 
басшысының бірінші орынбасары Ғабит 
Есқожанов бастаған теміржолшылар 
командасы оқу-жаттығуға белсенділікпен 
қатысып, жоғары дайындықтарын 
көрсетті. Орман іргесінде жаттығуды 
үйлестіру жөніндегі республикалық штаб 
ұйымдастырылған болатын. Оқу-жат-
тығуға ҚР ТЖМ күштері мен құралдары, 
орманшылар, әскерилер, сондай-ақ «ҚТЖ» 
ҰК» АҚ көпфункциялы қызмет орталығы 
филиалының мемлекеттік емес өртке қарсы 
қызмет тобы жұмылдырылды. 

Екі күндік іс-шараның алғашқы күнінде 
жергілікті жүк тасымалы және магистральдық 
желі бөлімшелерінің өкілдері штаб жанын-
дағы жедел топтың жұмысына қатысып, 
онда өрт қаупі орын алған жағдайда күштік 
құрылымдардың  бірлесе әрекет етуіне бай-
ланысты мәселелер талқыланды. Мақсат – 

(Соңы, басы 1 бетте)
 «Medium clinic» ЖШС-нің өндірістік дәрігері 

Наталья Федотова жүрек-қан тамырлары 
ауруларынан болатын инсульт және инфаркт 
дертінің алдын алуда көрсетілетін жедел 
көмек шараларына кеңінен тоқталды. Бұл 
сырқаттардың әлеуметтік-экономикалық 
маңызы бар екенін тілге тиек етіп, ауру 
белгілері байқалған жұмысшыға бастап- 
қы медициналық көмек көрсетілгеннен 
кейін кешенді ем алу керектігін айтып 
өтті. «Мысалы, қан қысымы шамадан тыс 
көтеріліп тұрған адамнан медициналық 
жолмен тамырдан қан алып, қан қысымын 
төмендетіп, қауіптің алдын алуға болады. 
Алайда бұл мұндай жағдай қайталанбайды 
деген сөз емес. Қайталанбауы үшін арнайы 
ем-шара қажет», – деді.

Семинарда «ҚТЖ-Жүк тасымалы» ЖШС 
Вагон шаруашылығы департаментінің бас 
инженері Нұрлан Кенесаров пен Жамбыл 
ЖТ бөлімшесінің бас инженері Дүйсенбек 
Сыдықов еңбек қауіпсіздігін сақтау және 
өндірісте кездесетін қатерлердің алдын алу 
жұмыстарын тиімді ұйымдастыру бойынша  

мазмұнды баяндама жасады.
Жамбыл бөлімшесінің бас инженері Дүй-

сенбек Сыдықов туындайтын қауіп-қатер-
лердің түпкі себептерін атап өтті. Жамбыл 
бөлімшесінде атқарылған жұмыстар бойынша 
көрсетілген видеоролик баяндамашының 
сөзін нақтылай түсті.

Жалпы, Жамбыл бөлімшесі 3 облыс және 
Қырғызстанмен шекараласатын аймақтарды 
қамтитын 1236 шақырым жолда жүк және 
жолаушылар тасымалын қамтамасыз етеді. 
Тасымалдың 93 пайызы – электровоз, 7 
пайызы – тепловоз арқылы жүргізіледі. 
Бөлімшеге қарасты 2 локомотив, 1 вагон 
пайдалану депосы бар. Ал еңбекті қорғау- 
ды қамтамасыз ету үшін 28 техникалық 
инспектор бекітілген. 

Бөлімшеде 25 қаңтар – 27 наурыз ара-
лығында еңбекті қорғау айлығы жарияланып, 
мекемелерде жоспардан тыс 92 нұсқау беру 
жиындары өткізіліпті. Сонымен қатар 294 
тексеру жүргізіліп, 400-ден астам талапқа 
сай келмейтін кемшіліктер анықталған. 
82 нұсқама берілген. 3062 жұмысшыны 
қамтыған 263 техникалық дәріс өткізілген. 

СЕМЕЙ  ОРМАНЫНДА  ОҚУ-ЖАТТЫҒУ  ӨТТІ 
Семейлік теміржолшылар еліміз бой-
ынша тұңғыш рет өткізілген «Өрт-2024» 
республикалық командалық-штабтық 
оқу-жаттығуларға қатысты. Шара Се-
мей-Локоть телімінен, шекара түбін-
дегі Ауыл станциясынан он шақырым 
жердегі орманды алқаптың іргесінде 
ұйымдастырылды.

ӨРТ – 2024

ЕҢБЕК  ҚАУІПСІЗДІГІ –  ЕҢ  МАҢЫЗДЫ  МӘСЕЛЕ
Есепті мерзімде 1295 арнайы нұсқаулық 
қағаздары толтырылып таратылған.

– Еңбек қауіпсіздігін сақтауда жауапты 
мамандарды ынталандыру мақсатында 
техникалық инспекторлар арасында бай-
қау өткізілді. Сондай-ақ «Қауіпсіз жұмыс 
орны» тақырыбында видеофильм конкурсы 
ұйымдастырылды. Жеңімпаздар мен жүл-
дегерлерге арнайы дипломдар, сыйлықтар 
табыс етілді, – дейді Дүйсенбек Сыдықов.

Семинардың екінші бөлімі өндірісте 
туындаған қауіп-қатерлердің себептерін 
талдау-саралауға арналды. Жамбыл бөлім-
шесіне қарасты ВЧД-27 вагон пайдалану 
депосының бас инженері Сағидулла Әбиев 
еңбек қауіпсіздігінің негізгі факторларына 
талдау жасады. Сонымен қатар ВЧД-25, ВЧД-
4, ВЧД-30 вагон пайдалану деполарының 
бас инженерлері Р.Абубәкіров, Ж.Әліқұлов, 
Г.Байзақов баяндама жасады.

Вагон шаруашылығы департаментінің 
бас инженері Нұрлан Кенесаров жасалған 
сараптамалар бойынша семинар қаты-
сушыларын ашық талқылауға шақырды. 
Еңбек қауіпсіздігін қамтамасыз ету үшін 
қауіптің салдарын емес, себебін анықтау 
аса маңызды екенін атап өтті. Практикалық 
бөлімде бас инженерлер төтенше жағдайда 
қандай шешім қабылданса, тиімді бола-
тынын талқылап-талдады. Проблемалық 
мәселелердің шешімін бірлесе іздеді. Өн-
дірістегі жарақаттануларды азайту жолдары 
бойынша ұсыныс-пікірлерін талқыға салды. 
Семинар вагон деполарының бас инжерлері 
үшін пайдалы әрі тиімді практикалық сабақ 
болғаны анық.   

Суреттерді түсірген Диас НҰРМАҒАНБЕТОВ

    
 

АВТОТЕЖЕГІШ 
ЖҮЙЕСІНЕ  АРНАЛДЫ

КОНФЕРЕНЦИЯ

Көкшетау локомотив айналым 
депосында локомотив брига-
далары мен Бурабай курорты 
вагон пайдалану депосы қыз- 
меткерлерінің қатысуымен 
автотежегіш тақырыбына 
арналған конференция өтті.  

Іс-шараға Көкшетау айналым депосының бастығы 
М.Балғоженов төрағалық етіп,  жұмыстың жазғы 
кезеңге кіруі қарсаңында тежегіш жүйелерін дайын-
дау, қызмет көрсету, пайдалану бойынша шаралар 
қабылдау, қызметтер арасындағы өзара іс-қимыл 
мәселелерін қарастыру, т.т. мәселелер маңызды болып 
табылатынына тоқталды.  

«Теміржол көлігінің сенімді жұмысының басты шарт-
тарының бірі –жылжымалы құрам мен локомотивтің 
автотежегіш жабдықтарының істен шықпай, қалтқысыз 
қызмет етуі, машинистер тарапынан автотежегіштерді 
сауатты басқару», – деді Мұхтар Балғоженов локомо-
тив бригадалары мен вагон шаруашылығы қызмет-
керлері тарапынан жол берілген бұзушылықтарға 
бірнеше мысал келтіріп,  бұл пойыздар қозғалысының 
қауіпсіздігін бұзуға әкелетінін жеткізді. Ал Көкшетау 
станциясындағы ТҚҚ бастығының міндетін атқарушы 
Д. Шериязев  жұмыс кезінде тежегіш жабдықтың 
негізгі ақаулары және стандартты емес жағдайлар-
дан шығу туралы сөз қозғады. Жолаушылар пойызы 
жүріп келе жатқан кезде жіберілген бұзушылықтарға 
тоқталды. Сондай-ақ жүк вагондарының автотеже-
гіш жабдықтарының тұрақты жұмысына теріс әсер 
ететін кезең басталатынын, сондықтан пойыздарды 
сапалы өңдеу мен жөнелтуге дайындауға бақылауды 
ұйымдастыру жағын жақсартуға қатысты бірқатар 
факсограммаларды пысықтағанын атап өтті.

Машинист нұсқаушылар М.Иманбаев, Р.Керженов, 
Я.Трифонов және вагон шаруашылығының нұсқаушысы 
Н.Қоңқақов пойыз және маневр жұмысындағы кейбір 
кемшіліктерге тоқталды. Сонымен қатар жүк пойыз- 
дарын жүргізу кезінде локомотив бригадаларының 
негізгі кемшіліктерін атап өтіп, бұл пойыздардың 
кешігуіне, ал ол өз кезегінде қаржылық шығындарға 
әкелетінін мәлімдеді.  

Автотежегіш конференция барысында екі кәсіп- 
орынның қызметкерлері арасында пойыздардың 
қауіпсіздік техникасына, қозғалыс қауіпсіздігіне және 
жылжымалы құрамға қызмет көрсетуге қатысты нор-
мативтік-техникалық актілерді білу білімін тексерген 
викторина өткізіліп, онда жеңіске жеткен машинист 
А.М.Әмірханов, машинист көмекшісі Н.Әшімов, 
вагон депосының қызметкерлері Ю.Б.Желдыбкин, 
Ш.А.Рахимжановқа бағалы сыйлықтар табыс етілді. 

Сұлугүл БАКЕСОВА,
Астана

ҚАУІПСІЗДІК

барлық қызметтік құрылымдардың төтенше 
жағдайды жоюға дайындығын пысықтау. 

Ал келесі күнгі оқу-жаттығу шаралары 
барысында кенеттен басталған орман 
өртін сөндіру, апат аймағын қоршау, өзге 
де күштік құрылымдармен бірлесе әрекет 
ету бойынша жұмыстар жүргізілді. 

Шартты түрдегі оқиға орнына Семей 
станциясынан 12 адамнан, төрт цистер-
надан тұратын өрт сөндіру пойызы шұғыл 
жіберілді. Пойыз өртке қарсы техникалық 
құралдармен жабдықталған. Ауыл станция-
сына 100 тонна су мен 5 тонна көбіктендіргіш 

жеткізді. Қосымша Аягөз және Өскемен-1 
станцияларынан 28 адамнан тұратын 
тағы екі өрт сөндіру по- йызы тартылды. 
Сонымен қатар Семей жол дистанциясы 
Ауыл телімінің 40 қызметкері жедел түрде 
теміржол төсемінің жай-күйіне тексеру 
жүргізді. Бір бұл емес, шартты түрдегі өрт-
тің таралу қаупіне байланысты жергілікті 
тұрғындар теміржол көлігімен өрт ошағынан 
шығарылды. Теміржол арқылы өртті сөндіру 
үшін қажетті инженерлік техникаларды 
тасымалдау да жүзеге асырылып, жаттығуға 
қатысушы өрт сөндіру көліктері қажетті 
сумен тұрақты түрде қамтамасыз етілді.

Семей ЖТ бөлімшесіне қарасты мемле-
кеттік емес өрт сөндіру қызметінің басшысы 
Мұрат Мұқажановтың айтуынша, жергілікті 
өрт сөндіру пойыздары кез келген тосын 
жайтқа дайын. Соңғы даярлық жұмыстары 
биылғы көктемгі комиссиялық бақылау 
кезінде толыққанды пысықталып, бүгінгі 
іс-шараға сақадай сай дайындықпен келген.  

– Оқу-жаттығу шеңберінде өткізілген 
іс-шаралар төтенше жағдайларға жедел 
жұмылдырылуы тиіс күш-құралдар жөніндегі 
алгоритмді пысықтауға мүмкіндік берді, – 
дейді «ҚТЖ» ҰК» АҚ көпфункциялы қызмет 
орталығы филиалы мемлекеттік емес өртке 
қарсы қызмет тобының менеджері Ибрагим 
Жолмұханов.

Айта кетерлігі, оқу-жаттығу барысында ҚР 
ТЖМ вице-министрі, генерал-майор Ерлан 
Нұрпейісов теміржол құрылымының қыз-
метін арнайы тексеріп, жоғары баға берді. 
Сонымен қатар өткен жылы дәл осы орман 
алқабындағы өртті сөндіруге белсенді түрде 
көмек көрсеткені үшін теміржолшылар 
қауымына алғысын білдірді.

Суретті түсірген автор
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Грузооборот морского транспорта за январь – апрель 
достиг 529,1 миллиона тонно-километров, что тоже в 
3,1 раза больше, чем за первые четыре месяца 2023 года.

Перевозки по железной дороге за этот период со-
ставили 128,7 миллиона тонн грузов, грузооборот –                                                                                                                        
100,8 миллиарда тонно-километров. По этим показателям 
наблюдается некоторое снижение относительно того 
же периода 2023 года, сообщает Бюро нацстатистики. 

Перевозки пассажиров железнодорожным транспор-
том в январе – апреле, напротив, выросли на 8,2% – до 
6,7 миллиона человек. Пассажирооборот составил пять 
миллиардов пассажиро-километров. 

Всеми видами транспорта в Казахстане за четыре ме-
сяца 2024 года перевезено 321,3 миллиона тонн грузов, 
что на 4,4% больше уровня января – апреля 2023 года. 
Грузооборот за этот период составил 160,4 миллиарда 
тонно-километров.

В  ТРИ  РАЗА 
БОЛЬШЕ  ГРУЗОВ

В три раза выросли перевозки 
грузов морским транспортом 
в Казахстане с начала 2024 
года по сравнению с тем же 
периодом предыдущего – до                                
891,6 тысячи тонн.

Цель – совершенствование взаимодействия 
при возникновении подобных ситуаций, 
отработка принятых схем оповещения. 

Все выглядело по-настоящему. По легенде, 
проводник вагона № 2 пассажирского поезда 
«Алтай – Оскемен-1» обратил внимание на 
мужчину, который жаловался на повышение 
температуры тела, головокружение, сильно 
зудящее пятно и отек в области шеи. При его 
опросе он установил, что больной живет и 
работает в Усть-Каменогорске, а в Алтай ездил 
к родителям, чтобы помочь в забое домашнего 
скота. Состояние пассажира ухудшилось в пути 
следования после станции Тургусун. Проводник 
сообщил об этом случае начальнику поезда 
и попросил противоэпидемическую укладку, 
раздал больному и контактному пассажиру 
медицинские маски и сам воспользовался 
индивидуальными средствами защиты. Закрыл 
двери и окна вагона, отключил работавшую 
систему вентиляции, принял и другие меры 
по нераспространению инфекции. После 

прибытия на станцию Оскемен-1 в вагон 
никого не впускали до особого распоряжения 
специалистов санитарно-эпидемиологической 
службы. Начальник поезда через машиниста 
сообщил поездному диспетчеру Семейского 
отделения магистральной сети о наличии в 
вагоне больного. Тот передал экстренное 
сообщение дежурному по Семейскому от-
делению грузовых перевозок. 

Начальник станции Оскемен-1 Даулет 
Библов принял решение об отцепке и сто-
янке вагона № 2 на санитарно-карантинном 
тупике. Работники ЛОП и ВЖДО провели его 
оцепление. В вагон вошла эпидемиологическая 
группа в защитных костюмах. После опроса 
проводников, сбора эпидемиологического 
анализа у больного, уточнения списка кон-
тактных лиц и разъяснения им важности 
медицинского наблюдения в стационаре 
вызвали   бригаду медработников ТОО «Же-
лезнодорожная больница». Она понадобилась 
для установки предварительного диагноза. 
Скорая увезла больного и контактных лиц в 
инфекционный стационар, и за дело взялись 
специалисты дезинфекционной бригады 

филиала «Национальный центр экспертизы» 
по ВКО. Облаченные в защитные костюмы со 
всей необходимой амуницией, они провели 
заключительную дезинфекцию вагона и купе. 
После этого защитные костюмы и постель-
ные принадлежности из вагона отправили 
на камерную обработку. 

По данным Восточно-Казахстанского 
отделенческого управления санитарно-эпи-
демиологического контроля на транспорте, 
сибирская язва – это особо опасная инфекция.  
На территории ВКО насчитывают больше 
100 захоронений домашнего скота, погиб-
шего от сибирской язвы. Она может быть 
смертельной и для человека. 

Фото автора

ЗАСЛОН  ОСОБО  ОПАСНОЙ  ИНФЕКЦИИ
Совместные тренировочные учения при выявлении 
больного пассажира с подозрением на сибирскую 
язву провели на станции Оскемен-1. 

Ольга УШАКОВА,
Усть-Каменогорск

Учения

В учении приняли участие сотрудники 
управления здравоохранения Карагандин-
ской области, департамента санитарно- 
эпидемиологического контроля Караган-
динской области, Национального центра 
экспертизы, Линейный отдел полиции на 
станции Караганда-Сортировочная и другие 
железнодорожные предприятия.

По словам руководителя Карагандинского 
отделенческого управления санитарно-эпи-
демиологического контроля на транспорте 
Амангельды Сагимбекова, согласно  легенде,  
16 мая 2024 года в 07 часов 47 минут по 
местному времени  дежурному по станции 

Караганда-Пассажирская от машиниста 
пассажирского поезда № 146 сообщением 
Омск – Караганда поступает сообщение о 
том, что на месте № 3 вагона № 1 пассажир-

ского поезда находится больной с жалобами 
на слабость, рвоту, озноб и головную боль, 
также на обильную и водянистую диарею. 

– Симптомы указывают на особо опасное 
инфекционное заболевание, предположи-
тельно, холеру, – рассказал он. – Согласно 
расписанию, время прибытия пассажирского 
поезда на станцию Караганда-Пассажирская 
составило 10 часов 10 минут. 

В ходе учения также проводились сани-
тарно-противоэпидемические и санитар-
но-профилактические мероприятия согласно 
алгоритму действий. 

Все городские службы, принявшие участие 
в тренировочном учении, отработали его 
слаженно и оперативно.  

Фото автора 

ДЕЙСТВОВАТЬ  ОЧЕНЬ  БЫСТРО
На железнодорожном вокзале Караганды прошло тренировочное учение по оцен-
ке готовности государственных и железнодорожных предприятий, медицинских 
учреждений к проведению противоэпидемических мероприятий при выявлении 
больного с подозрением на особо опасную инфекцию или карантинные заболевания 
в пассажирском поезде. 

Светлана МОГАЙ,
Караганда

В рамках Фестиваля профессий в Высшем кол-
ледже транспорта и коммуникаций города Астаны 
прошел День открытых дверей для выпускников 
9-11-х классов. Главная цель мероприятия – помочь 
будущим абитуриентам определиться с выбором 
профессии. Встреча организована колледжем и 
филиалом АО «НК «ҚТЖ» – «Центр оценки и раз-
вития персонала железнодорожного транспорта».  

Начальник столичной станции Надырхан Кайсаров 
рассказал о преимуществах и перспективах разви-

тия станции, ее значимости в социальной сфере 
и жизни людей. Для будущих железнодорожников 
он привел доводы о необходимости развития про-
фессиональных компетенций и знаний. Благодаря 
постоянному саморазвитию ему удалось за 10 лет 
работы на железной дороге вырасти с сигналиста 
до руководителя.

– Основным преимуществом профессии железно-
дорожника является востребованность. Железная 
дорога активно развивается, и для обслуживания, 
увеличивающегося с каждым годом грузо- и пас-
сажиропотока требуются квалифицированные 
специалисты. Работа на железной дороге – это 

всегда стабильность, – отметил выпускник этого 
колледжа Надырхан Кайсаров. 

В течение встречи также перед учащимися                                    
выступили ведущий специалист департамента 
развития филиала АО «НК «ҚТЖ» – «Дирекция 
магистральной сети» Лаура Баталова, главный ме-
неджер департамента управления человеческими 
ресурсами филиала АО «НК «ҚТЖ» – «Дирекция 
магистральной сети» Меруерт Акимбаева. Они 
рассказали о востребованных профессиях отрас-
ли, об особенностях трудоустройства сразу после 
окончания обучения, о возможностях карьерного                                                                                                

ГОРИЗОНТЫ  БУДУЩЕГО
Молодые руководители и специалисты компа-
нии рассказали школьникам о выборе профес-
сии, обучении и работе в АО «НК «ҚТЖ». Особое 
внимание на встрече было уделено вопросу 
профессиональных компетенций работника 
компании.

Алинур КУДАЙБЕРГЕНУЛЫ,
Астана

Как известно, цель этого ежегодного традиционного 
мероприятия – произвести осмотр, проверку оборудования 
и техники после выхода из зимы на всех станциях региона. 
В ходе осмотра руководители предприятий и начальники 
станций оценили, в каком состоянии вышли предприятия 
из зимы, а также выявили и наметили ряд необходимых 
мероприятий, которые необходимо произвести в регионах 
в рамках подготовки к лету. В ходе комиссионного осмотра 
были проверены все 69 станций, два основных и три оборот-
ных локомотивных депо, три восстановительных, четыре 
противопожарных поезда, а также порядка 30 предприятий. 

Как сообщил директор филиала ТОО «КТЖ – Грузовые 
перевозки» – «Костанайское отделение ГП» Айбек Казымов, 
в период весеннего осмотра члены комиссии произвели 
тщательное обследование всех подразделений. Опреде-
лили состояние инфраструктуры, подвижного состава, 
производственно-технических объектов, технических 
средств и сооружений, зданий, подъездных путей и выявили 
имеющиеся отклонения в их содержании. Также было про-
верено состояние безопасности движения и охраны труда, 
противопожарной безопасности. 

– Здесь работа нацелена на постоянное улучшение условий 
охраны труда на рабочих местах, предупреждение производ-
ственного травматизма и заболеваемости. Не менее важной 
задачей является оценка готовности локомотивного парка 
к эксплуатации в наступающем летнем сезоне. У локомоти-
вов проверили работу всех систем. Также в ходе весеннего 
осмотра руководителями предприятий и станций особое 
внимание было уделено вопросам улучшения содержания 
местных объектов железнодорожной инфраструктуры, 
использования современных информационных и логи-
стических технологий, автоматизации бизнес-процессов, 
реализации планов молодежной и кадровой политики, – 
говорит Айбек Казымов.

По его словам, минувшую зиму предприятия региона 
перенесли вполне успешно. Благодаря тщательной подго-
товительной работе, проделанной накануне зимы. 

Фото автора

ОПЕРАТИВНО  И 
ПРОФЕССИОНАЛЬНО

В Костанайском регионе подвели 
итоги завершившегося весен-
него комиссионного осмотра. 

Аслан КУДАБАЕВ,
Костанай

роста и гарантированном социальном пакете.
В свою очередь школьники из первых уст смогли 

узнать о работе машинистов, составителей поездов, 
а также о том, какие обязанности есть у начальника 
железнодорожной станции.

– Очень понравилась встреча. В частности, мы 
узнали о возможностях профессионального и 
карьерного роста, которые предоставляет своим 
работникам ҚТЖ, о социальном пакете, возможности 
получить образование по целевому направлению, 
а также льготах, которые предоставляет компания 
молодым работникам, – отметила ученица 9-го 
класса СШ № 19 Мадина Искакова.

В свою очередь представители колледжа расска-
зали подросткам о правилах приема, перспективах 
получения гранта, местах в общежитии.

 Для будущих студентов провели экскурсию по 
аудиториям и музею учебного заведения. Школь-
ники получили исчерпывающую информацию о 
возможных направлениях своего совершенствования.

Высший колледж транспорта и коммуникаций 
города Астаны – кузница кадров для железнодо-
рожной отрасли. Выпускники колледжа успешно 
трудятся на разных должностях железной дороги.  

Фото автора

ИТОГИ

Визит российских коллег в 
Астану состоялся в рамках «до-
рожной карты» по выполнению 
меморандума о приграничном 
взаимодействии и сотрудниче-
стве между странами, подпи-
санного ОО «Казпрофтранс» и 
ОО «Роспрофжел» в 2022 году.

Наряду с представителями 
профсоюзного актива желез-
нодорожного узла «Астана» и 
Дорпрофжел на ОЖД в круглом 
столе «Профсоюзы: Вчера. Се-
годня. Завтра», приуроченном 
к 120-летию железной дороги 
Казахстана, приняли участие 

заместитель председателя Феде-
рации профсоюзов РК Гульнара 
Жумагельдиева и председатель 
ТОП «Профцентр города Астаны» 
Толеген Кунадилов. 

В приветственном слове Гуль-
нара Жумагельдиева рассказала 
о текущей деятельности ФПРК 
и роли профсоюзов Казахстана 
в нормотворчестве.  

– Участие в нормотворчестве 
– сложный процесс. В настоящее 
время работаем над поправками 
в закон о профсоюзах и Трудо-
вом кодексе в части охраны 
труда. Хотим расширить права 
наших технических инспекторов 
по охране труда, – сообщила 
она. – Кроме того, совместно 

с социальными партнерами 
работаем над ратификаци-
ей 131-й конвенции МОТ об 
установлении минимальной 
заработной платы с особым 
учетом развивающихся стран. 
Идет работа по продвижению 
102-й конвенции касательно 
социальных норм и пенсион-
ного обеспечения. 

Об истории развития желез-
нодорожного транспорта и 
профсоюзного движения Ка-
захстана рассказал заместитель 
председателя филиала «Астана» 
Абиюр Джумаев.  

Председатель филиала «Аста-
на» ОО «Казпрофтранс» Серик 
Сарсекеев проинформировал 

СОТРУДНИЧЕСТВО  БЕЗ  ГРАНИЦ
Роль профсоюзов в нормотворчестве, вопросы 
сотрудничества и социальной поддержки ра-
ботников обсудили на совместном заседании 
профсоюзного актива железнодорожного 
узла «Астана» и делегации Дорпрофжел на 
Октябрьской железной дороге (Россия).

о практической деятельности 
филиала. 

Высоко оценив работу казах-
станских коллег по обеспечению 
социальной стабильности в 
коллективах, первый замести-
тель председателя Дорожной 
территориальной организации 
Роспрофжел на Октябрьской 
железной дороге Леонид Ря-
бинин выразил готовность 
обмениваться эффективными 
практиками. Участники также 
заслушали доклады председателя 
первичной профсоюзной орга-
низации Санкт-Петербургского 
центра организации работы 
железнодорожных станций 
(ДЦС-3) Стеллы Рытовой и 
председателя ТОП «Профцентр 
города Астаны» Толегена Ку-
надилова. 

В рамках визита в Астану 
делегация Дорпрофжел на ОЖД 
ознакомилась с работой центра 
примирения «Татуласу орталығы» 
Федерации профсоюзов РК, 
предприятий железнодорожного 
узла Астана, а также посетила 
мемориальный комплекс АЛЖИР 
в окрестностях столицы. 

Любовь РОВБА,
Астана

ЗАСЕДАНИЕ

Махаббат НЕГЕМБАЕВА,
Астана

ПЕРЕВОЗКИ

ПРОФОРИЕНТАЦИЯ
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КАЛЕЙДОСКОП

Спорт

По словам менеджера музея Татьяны Колу-
заевой, на сбор материалов ушло несколько 
лет. Это были годы кропотливого труда, ин-
формация собиралась по крупицам, и сейчас 
это полноценное издание с фотоальбомом и 
важными историческими данными.

Сам автор книги немногословен и скромен. 
Он считает, что молодое поколение железнодо-
рожников должно знать о том, как строилась 
и создавалась железная дорога и кто стоял у 
ее истоков.

– Я вырос в обычной семье в Шетском районе, 
поселке Акжол, после окончания 9-го класса 
поступил в дорожный лицей в Караганде. Затем 
устроился на работу помощником машиниста 
тепловоза. На сегодняшний день стаж моей 
работы в этой должности составляет 14 лет. Мой 
фронт работы достаточно большой – следить за 
состоянием локомотива, своевременно произ-
водить замену дизельного масла и компрессора, 
соблюдать технику безопасности, – рассказывает 
Алмас Аринов. – Безусловно, я считаюсь правой 
рукой машиниста. Свободное от работы время 
провожу с семьей. У меня подрастают две дочки, 
ожидаем с супругой третьего ребенка. Идея 
написать книгу пришла неожиданно. Как-то 
я зашел в библиотеку имени С. Сейфуллина и 
решил взять произведение «Путь Абая». Меж-

ОСТАВИТЬ  ДОБРУЮ  ПАМЯТЬ 
Коллекция музея истории отделе-
ния Целинной железной дороги 
Карагандинского филиала ОО 
«Казпрофтранс» станции Караган-
да-Сортировочная пополнилась 
новой книгой под названием «Темір 
жолы – өмір жолы», автором которой 
является помощник машиниста 
Балхашского локомотивного депо 
Алмас Аринов. Издание приурочено 
к 120-летию со дня образования 
железной дороги Казахстана.

ду делом поинтересовался у библиотекаря, 
имеются ли в книгохранилище издания про 
железную дорогу. Мне сказали, что нет, и тогда 
я задумался над тем, что необходимо взяться 
за написание книги. 

На следующий день Алмас Аринов поде-
лился своими планами с коллегами. Кто-то из 
них поддержал его, а кто-то отнесся к этому 
скептически. Однако единомышленников 
оказалось больше, и он приступил к работе. 
В произведение вошли исторические факты о 
становлении железной дороги, подробно рас-
сказано о технических возможностях тепловоза 
Evolution, о восьми начальниках Балхашского 
депо, об их жизненном пути, а также о нелегкой 
работе машиниста и помощника машиниста. 

В общей сложности книга состоит из                            
164 страниц на двух языках. Средств на изда-
ние книги практически не было, и каждый из 
его товарищей, исходя из своих финансовых 
возможностей, вносил посильную лепту для 
выхода книги в свет.   Благодаря крепкому 

стержню железнодорожника книга вышла 
тиражом 35 экземпляров. 

В настоящее время Алмас Аринов учится на 
машиниста и усердно работает над вторым 
изданием, которое будет называться «Моинты 
– Балхаш – Саяк».

– Во время написания этой книги вспомнились 
слова Абая: «Не думай о выгоде, думай о чести». 
Все свои сбережения и премиальные выплаты 
я вкладываю в новое издание. Опять-таки не 
обходится без товарищеской поддержки, кото-
рую оказывают коллеги. Хотелось бы назвать 
их:  Дулат Ахмадиев, Бауыржан Алтынбеков, 
Рамазан Макаев, Қалыбек Адамбаев, Жаржан 
Жүнісов, Ерлан Козкеев, Айдар Тапенов, Эду-
ард Хегай, Медет Алімкұлов, отдел культуры 
Акимата г. Балхаша и другие, – продолжает 
разговор он.

Через газету «Қазақстан темiржолшысы» он 
обращается к железнодорожникам, которые 
когда-то работали на станциях Моинты, Бал-
хаш и Саяк, для сбора информации ко второй 
книге. Отправлять материалы можно на адрес: 
arinov.almas90@gmail.com.

В будущем Алмас Аринов готовит к выпуску 
документальный фильм. В него войдет вся ин-
формация о Балхашском локомотивном депо. 
Презентация фильма будет также посвящена 
120-летнему юбилею со дня образования же-
лезной дороги Казахстана. 

– Хочется пожелать, чтобы наши желез-
нодорожники любили свою работу, чтили и 
уважали старшее поколение, проявляли заботу 
о них. И вновь приходят на ум назидательные 
слова Абая, который прежде всего ценил в 
людях духовное богатство – веру, ум, знания, 
милосердие и справедливость, – резюмировал 
Алмас Аринов. 

Светлана МОГАЙ, Караганда
 Фото автора 

Иорданияның Амман қаласында өткен 
«ITTF Al-Watani Para Championships 2024» 
жарысында пара үстел теннисінен 4-5 санат 
бойынша жеңімпаздар қатарынан көрінген 
Мейірбек жеке жүйенің ширек финалында 
Ирак елінің спортшысына есе жіберсе, иор-
даниялық қарсыласынан 3:0 есебімен алға 

МЕЙІРБЕКТІҢ    МЕРЕЙІ 
Маңғыстаулық бұрынғы теміржолшы, 
қазіргі күні спортшылар қатарында 
еліміздің атын шығарып жүрген 
Мейірбек Өтепов тағы да жүлдеге 
ие болды. Шетелде өткен әйгілі жа-
рыста пара үстел теннисі тарихында 
алғашқы күміс медальді жеңіп алды.    

По информации председателя первичной 
профсоюзной организации узла станции 
Оскемен-1 Берикхана Тлеужанова, сорев-
нования в Риддере продолжили серию 
спортивных игр, которые профсоюз региона 
организует для линейных работников. А 
открыли этот сезон в начале апреля теку-
щего года на станции Шемонаиха. 

В футбольном турнире приняли участие 
три команды – станции Риддер, ПТО Оске-
менского эксплуатационного вагонного 

ИГРЫ  НА  ЛИНИИ  ПРОДОЛЖИЛИСЬ
Товарищеский турнир по ми-
ни-футболу прошел на станции 
Риддер. Мероприятие проводили 
согласно календарному плану 
ФСК «Локомотив». 

 Жиында әріптестері оның 
кәсіби білікті, өз ісіне жауап-
ты, тиянақты, өте тәжірибелі 
және айналасына қамқор 
әрі жанашыр жан, ұжымда 
абыройлы қызметкер болға-
нын жеткізді. 

– Салада табанды еңбек 
етіп, қиын да күрделі жоспар-
лау бағытында қызмет етіп, 
білгеніңізді талай жастарға 
үйретіп, ондаған шәкірт 
тәрбиеледіңіз. Сондықтан 
кейінгі теміржолшылардың 
сізден үйренері көп болды. Сіз енді демалуға, сонша жыл бейнеттің 
зейнетін көруге лайықтысыз. Алдағы уақытта да байланыста болып, 
кездесулерге шақыратын боламыз. Жаңа өміріңізге тек сәттілік тілей-
міз, балаларыңыз бен немерелеріңіздің жанында бақытты ғұмыр кеше 
беріңіз, – деді «ҚТЖ-Жүк тасымалы» ЖШС бас директорының маркетинг 
және жоспарлау жөніндегі орынбасары Ғани Есенбаев. 

Сырда туып, Алматыда білім алып, Арқада қызмет жолын тәмамдаған 
Маржан Маханбетжанқызы атақты Сарыбаевтар теміржолшылар ди-
настиясынан шыққан жан. Соғыс кезінде атасы, одан беріде әкесі мен 
бауырлары теміржолда еңбек етіп, қазіргі таңда әулеттің төртінші буын 
өкілдері болат жолда тер төгуде. Жолдасы да теміржолшы. Екі ұлынан 
немере сүйіп отырған аяулы ана, ардақты әже. Астанаға 1999-2000 
жылдары дислокациямен отбасымен көшіп келген.  

Маржан Сарыбаеваға  ұлттық компанияның басқарма төрағасы Нұр-
лан Сауранбаевтың атынан Алғыс хат және «ҚТЖ» ҰК» АҚ өндірістік 
процестер жөніндегі басқарушы директоры Бауыржан Орынбасаров-
тың атынан Құттықтау хат табыс етілді. Әріптестері құшақ-құшақ гүл 
шоғымен, сый-сияпатпен шығарып салды. 

Райхан РАХМЕТОВА, Астана
Суретті түсірген Сара САХЫНБЕК

ЗЕЙНЕТІН  КӨРУГЕ  
ЛАЙЫҚТЫСЫЗ...

«ҚТЖ-Жүк тасымалы» ЖШС жүк тиеу мен түсіруді 
ұйымдастыру департаментінің менеджері Маржан 
Сарыбаеваны ұжымы зор құрметпен  зейнет демалы-
сына шығарып салды. Еңбек жолын 1987 жылы Луго-
вой станциясында жүк қабылдап-тапсырушы болып 
бастаған ол теміржолға өмірінің 44 жылын арнаған. 

В первенстве приняли учас- 
тие 22 спортсмена, которые 
сражались с непреклонным 
рвением, демонстрируя не 
только физическую мощь, но и 
стратегическое мышление. Под  
аплодисменты и восклицания 
болельщиков каждый бросал 
вызов своему сопернику, стре-
мясь к победе и славе. В кате-
гории свыше 80 килограммов 
первое место занял электроме-
ханик Алматинской дистанции 
сигнализации и связи Есенов 

Курман, на второй позиции – 
начальник информационных 
технологий филиала АО «KTZ 
Express» Ержан Базилов, тре-
тье место занял электромеха-
ник Алматинской дистанции 
сигнализации и связи Мурат 
Кайрат. Не менее интересно 
прошли встречи в категории до 
80 килограммов, где каждый 
участник продемонстрировал 
широкий арсенал приемов и 
техник, стремясь одержать верх 
в поединках. Некоторые атлеты 

предпочитали использовать 
силу и мощные толчки, пытаясь 
быстро подавить соперника. 
Другие же предпочитали такие 
приемы, как техника контроля 
над запястьем или маневры 
для выбивания противника 
из равновесия. В итоге первое 
место занял машинист ком-
прессорных установок Алма-
тинского эксплуатационного 
локомотивного депо Тортай 
Бексултан, второе – досталось 
проводнику филиала «Экспресс» 

Қазіргі кезде Шымкент 
бөлімшесінің мұрағатын-
да Түркістан облысына 
қарасты теміржол меке-
мелері мен осыған қатысы 
бар кәсіпорындардың құ-
жаттары сақталған. Атап 
айтқанда кадр бөлімі мен 
бухгалтерлік есеп-қисапқа 
қатысты құжаттар аталған 
мұрағатқа әр бес жыл сай-
ын талапқа сай буып-түй-
іліп жеткізіледі екен. Әрбір 
теміржолшының қызметке 
кірген-шыққан мерзімі 
мен еңбек еткен кезеңінде 
алған жалақысын растай-
тын құжаттар... бәрі-бәрі 
осында қатталып тұр.

Шымкент қаласының 
қақпасы саналатын вок-
зал ғимаратының дәл 
түбінде орналасқан бұл 
мекеменің 75 жылдық 
тарихы бар (тіпті одан ұзақ 
болуы да мүмкін) 30 582 
дана құжатты «бауырына 
басқан». Түркістан өңірін-
дегі теміржолға қатысты 
жалғыз облыстық мұрағат 
та осы. Мұнда Шымкент 
станциясына қатысты 1932-
2018 жылғы 918 құжат 
сақталған. Сол сияқты 1933 
пен 1998 жыл аралығында 
Арыс станциясында жұ-
мыс істеген азаматтардың 
деректері жазылған 1 376 
құжат тіркелген. Демек, 
бұл жерде жазылғанына 
75 жылдан әрі асып ға-
сырға жуықтаса да сиясы 
кеппеген құнды қағаздар 
сақтаулы деген сөз.

Жалпы, сарғайған қағаз-
ды сары майдай сақтау неге 
керек деген сұрақ кім-кімді 
де бей-жай қалдырмайтын 
шығар. Мұрағатшылардың 
айтуынша, мекеме қызметі-
не кітап жазып, деректер 
іздеген тарихшылар, қарт 
ата-анасы мен темір жолда 
тер төккен туыстарының 
еңбек өтілін немесе зей-
нетақысын нақтылауға 
мұқтаж жандар жүгінеді. 
Сол сияқты осы салада 
еңбек етіп, өмірден өтіп 

МҰРАҒАТ – ӨТКЕН  ӨМІР АЙНАСЫ
Тарихи кезеңдерді зерттеп-зерделеу үшін бізге мұрағат қажет 
екені сөзсіз. Сондықтан да тарихи деректік құжаттарды сақтай-
тын мұндай мекеме алтын қазына ретінде бағаланса керек.

КОРОЛИ  СИЛЫ
В Алматинском отделении грузовых перевозок 
состоялось первенство по армрестлингу среди 
железнодорожников Алматинского региона.

АО «Пассажирские перевозки» 
Дамиру Фаизрахманову, на 
третьем – расположился его 
коллега Алимбай Амирхан.

– Захватывающимися стали 
соревнования, где в поединке со 
спортивной мощью значима и 
тактика – это не просто поеди-
нок мускулов, но и борьба соб-
ственного ума и духа, – отметил 
инструктор по спорту Алматин-
ского филиала «Казпрофтранс» 
Альберт Колдасбаев.

Всем участникам вручили 
грамоты и ценные призы. 

Аналогичные соревнования 
по армрестлингу пройдут на 
станции Алтынколь.

Елена КОЛДАСБАЕВА, 
Алматы

Фото автора 

участка ПЧ-37 в Риддере Данияр Ерболатов, 
представители руководства ВЧД-24.

По итогу игр первое место заняла                            
команда станции Риддер, второе – путей-
цы, и на третье место попали вагонники из 
ПТО. Победителей наградили дипломами 
и памятными подарками. 

Ольга УШАКОВА, Усть-Каменогорск
Фото Берикхана ТЛЕУЖАНОВА

2:3 есебімен ұпай жағынан артта қалып, 
екінші орынға жайғасты. 

Аталған жарысқа Үндістан, Өзбекстан, 
Ұлыбритания, Сауд Арабиясы, Ирак, Фи-
липпин, Шри-Ланка, Кувейт, Сирия, Кипр, 
Йемен, Малайзия және Қазақстан спорт-
шылары қатысқан болатын. Сонша елден 
келген спортшылар арасынан Мейірбек 
Өтеповтің жүлдегер атануы үлкен жеңіс 
дейді маңғыстаулық спортшылар.

Еске сала кетейік, Мейірбек кезінде түбек 
теміржолында пойыз құрастырушы болған. 
Жұмыс кезінде орын алған оқыс жағдайдан 
бір аяғы мен бір қолынан айрылып, мүгедек 
болып қалғанына қарамастан еңсесін қайта 
тіктеп, спортпен тұрақты түрде айналысып, 
үлкен  жетістіктерге   қол жеткізіп жүр.   

Шахида ЖҰМАН, Маңғыстау
Суретті түсірген автор  

Үш қабатты ғимарат 
1967 жылы бой көтерген. 
Мұрағатта штат бойын-
ша еңбек етіп жатқан қос 
қызметкердің айтуын-
ша, мекеменің қор сақтау 
сапасы сын көтермейді. 
Меңгеруші Гүлнәр Темір-
ханқызы адам тағдырын 
арқау еткен қағаздардың 
бүлінбей сақталуы үшін 
арнайы нұсқаулықтар 
барын алға тартады. Ай-
талық, бөлмедегі ауа ағы-
ны мен температурасы, 
оның ылғалдылығы мұқият 
сақталып, күн сәулесінен 
қорғалуы қажет. Сондай-ақ 
құжат жинайтын көпқа-
батты стеллаждар ағаштан 
емес, металлдан жасалып, 
электр сымы өртке қарсы 
қауіпсіздік құрылғыла-
рымен қамтамасыз етілуі 
тиіс екен.

Шымкент магистральдық 
желі бөлімшесі  директоры-
ның вокзал шаруашылығы 
жөніндегі орынбасары 
Нұрғиса Орынбасарұлы 
биылғы наурыз айында 
аталған ғимараттың тұтас 
қасбетіне ағымдағы жөндеу 

жұмыстары жүргізілгенін 
тілге тиек етті. Сондай-ақ 
қазіргі кезде бөлме ішіне 
стеллаж жасау жұмыстары 
жүргізілуде екен. Ол біткен 
соң сыймай жатқан немесе 
жаңадан қабылданып, 
жылдар бойы сақталуы 
тиіс құжаттар орналасты-
рылады.

Қазіргі таңда Түркістан 
мен Шымкентте бір-бір 
кітапхана мен қолданыста 
осы бір мұрағат бар. Өза-
ра ұқсас, мәндес қызмет 
түрі болғандықтан, салаға 
жауапты жетекшілер бір-
шама уақыт бұрын оларды 
біріктіру арқылы ірілендіру 
жолын қарастырған. 

– Негізінен бұл қызмет 
бір жерде қолжетімді болса, 
тұтынушыларға да тиімді 
болар еді, – дейді дирек-
тордың орынбасары.

Оның түсіндіруінше, 
қазіргі кезде ҚТЖ бас-
шылығы тарапынан қыз- 
мет түрін оңтайландыру 
мен ғимараттарды тиімді 
басқарудың тетіктерін жетіл-
діруге басымдық берілген. 
Өйткені,  қызметкерлер-
мен аумағы ат шаптырым 
кеңсені күтіп ұстаудың 
шығыны да аз емес.

– Алдағы уақытта біз кі- 
тапхана мен мұрағатты бір 
жерге орталықтандырып, 
сапалы қызмет көрсетуді 
қамтамасыз еткіміз келеді. 
Алайда, күтімін жасамаса, 
кез келген мекеме тозып, 
құрып кететіні белгілі. 
Өкінішке орай, тап қазіргі 
кезде бұл санаттағы қызмет 
түріне арнап жаңа ғима-
рат салу жоспарда жоқ. 
Дегенмен, ірілендіруге 
қатысты немесе қазіргі 
мұрағатты күрделі жөндеу 
мәселесін қайта көтеріп, 
келесі жылдың бюджетіне 
енгізуге ұсыныс беретін 
боламыз, – дейді  Нұрғиса 
Пошанов.

Нұрлыбек ДОСЫБАЙ,
Шымкент

Суретті түсірген автор  

депо (ВЧД-24) и Оскеменской дистанции 
пути (ПЧ-37) на этой же станции. 

– В соревнованиях на станции Риддер 
команд было немного, но мы отметили 
высокий уровень игроков. Заметно, что 
они играют в футбол если не на постоянной 
основе, то довольно часто. К тому же чув-
ствуется интерес к играм со стороны руко-
водства предприятий, которые представили 
свои команды, – рассказал главный судья 
соревнований, председатель первичной 
профсоюзной организации Оскеменской 
дистанции пути Берик Байконыров. – Так, в 
соревнованиях по футболу в составе своих 
команд приняли участие заместитель на-
чальника станции Риддер Мерхат Ахметов, 
заместитель начальника производственного 

кеткен ата-ана, туыс-бауыр-
ларына қатысты деректерді 
растағысы келетіндер де аз 
емес. Тіпті бұрынғы Одақ 
кезінде осында еңбек етіп, 
тағдыр талайымен тары-
дай шашыраған адамдар 
да бір замандардағы ізін 
қайта жаңғыртуды көздеп 
осында хат жазып, хабар 
алатын көрінеді...

шықты. Сөйтіп үшінші орынға ие болды. 
Жүптық жүйеде үндістандық спортшымен 
бірігіп Иордания, Сауд Арабиясы, Ұлы-
британия елінен келген қатысушыларды 
жеңді. Финалда да жақсы ойын көрсетті. 
Тек қана Ирак елінің спортшыларынан 


